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Internet Naslov Mavricija Batič, generalna direktorica zavoda za zaposlovanje: Razmere na trgu dela so 
ugodne

Zaporedna št.
1

Medij; Doseg Dnevnik.si; 283.341, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 18. 5. 2019

Stran v zbirki:
5

Avtor Zdenka Melanšek

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
... Povpraševanja med delodajalci je veliko, pravite. Kdo danes najlažje dobi delo? Povpraševanje je primerno strukturi 
našega gospodarstva. Prednjačijo , logistika, prevozništvo, predelovalna industrija, zelo velike potrebe po gradbeništvo
kadrih so tudi v zdravstvu, gostinstvu in turizmu. Nekje ustreznih kadrov primanjkuje,... 

Tisk Naslov Razmere na trgu dela so ugodne

Zaporedna št.
2

Medij; Doseg Dnevnik; 107.900, Slovenija Stran: 8 Površina: 798 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 18. 5. 2019

Stran v zbirki:
8

Avtor Zdenka Melanšek

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...optimisti. Povpraševanja med delodajalci je veliko, pravite. Kdo danes najlažje dobi delo? Povpraševanje je primemo 
strukturi našega gospodarstva. Prednjačijo , logistika, prevozništvo, predelovalna industrija, zelo velike gradbeništvo
potrebe po kadrih so tudi v zdravstvu, gostinstvu in turizmu. Nekje ustreznih kadrov primanjkuje,... 

Tisk Naslov Predvidena novogradnja ob Erjavčevi ulici

Zaporedna št.
3

Medij; Doseg Delo - Sobotna priloga; 70.000, Slovenija Stran: 31 Površina: 270 cm2

Rubrika, Datum Sobotna priloga; 18. 5. 2019

Stran v zbirki:
9

Avtor Ljubljana IO Društva arhitetktov

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
Predvidena novogradnja ob Erjavčevi ulici Na Društvu arhitektov Ljubljana (DAL) izražamo začudenje in obžalovanje 
nad namero za gradnjo večstanovanjske stavbe na Erjavčevi cesti, na zeleni površini med Cankarjevim domom in 
Osnovno šolo Majde Vrhovnik. Območje je bilo od izgradnje Cankarjevega doma 

Tisk Naslov Gospodarstvo v dobri kondiciji

Zaporedna št.
4

Medij; Doseg Gorenjski glas; 39.000, Slovenija Stran: 15 Površina: 376 cm2

Rubrika, Datum Ekonomija; 17. 5. 2019

Stran v zbirki:
10

Avtor Vilma Stanovnik

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...zdravniškega pregleda,« je pojasnil Drago Perc in povedal, da je trenutno največ prostih mest razpisanih za preprosta
dela v predelovalnih dejavnostih v , gostinstvu ter v zdravstvu in socialnem varstvu. leto pred tem. Po gradbeništvu
podatku o neto čistem dobičku je bila Gorenjska lani med slovenskimi regijami uvrščena... 

Tisk Naslov Sodišče prič ne bo zasliševalo

Zaporedna št.
5

Medij; Doseg Gorenjski glas; 39.000, Slovenija Stran: 16 Površina: 178 cm2

Rubrika, Datum Kronika; 17. 5. 2019

Stran v zbirki:
11

Avtor Simon Šubic

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...sklenjene med takratnim Hypo leasingom, Avioprojektom in bolnišnico. Pooblaščenec bolnišnice Dejan Vovk pa je 
pojasnil, da gre za kompleksna razmerja iz časa  garažne hiše leta 2008, pri čemer Avioprojekt zaradi finančnihgraditve
težav ni izpolnil vseh svojih obveznosti. »Zadevo je prevzela Heta, ki se je postavila na... 
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Tisk Naslov Burno o odpadkih

Zaporedna št.
6

Medij; Doseg Gorenjski glas - Jeseniške novice; 16.000, Slovenija Stran: 2 Površina: 468 cm2

Rubrika, Datum priloga Jeseniške novice; 17. 5. 2019

Stran v zbirki:
13

Avtor Urša Peternel

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...vozil ter dveh snežnih plugov, pometalne naprave, avtomatske posipalne naprave in dveh motokultivatorjev s 
priključki. Plan  in vzdrževanja cest Sprejet je bil tudi osnutek Plana  in vzdrževanja občinskih cest v graditve graditve
obdobju od leta 2019 do leta 2022. Kot je povedal direktor Komunalne direkcije Marko Markelj,... 

Tisk Naslov Kaj bo pri nas gradila država?

Zaporedna št.
7

Medij; Doseg Bistriške novice; , Slovenija Stran: 10
Površina: 1.211 cm
2

Rubrika, Datum Ostalo; 17. 5. 2019

Stran v zbirki:
15

Avtor Bojana Petelinšek

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
BISTRIŠKE NOVICE, MAJ 2019 ALTUALNO ' GtCZX! f33 bistriskc.ncjviLellDnovicc.bi VmCl!lll!M!9 v cestno 
infrastrukturo ter v nadgradnjo železniške proge v naših občinah. ' Podatke smo pridobili na Ministrstvu za infrastrukturo
. flČjj?W)BČINA POLJČANE T Vredvidena uredi- V neposredni bližini 

Tisk Naslov Rdeči karton za višje cene

Zaporedna št.
8

Medij; Doseg Idrijske novice; , Slovenija Stran: 1 Površina: 503 cm2

Rubrika, Datum Naslovna stran; 17. 5. 2019

Stran v zbirki:
17

Avtor Damijan Bogataj

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...izločitev energetike in dimnikarjev, kar vse naj bi v enem letu prineslo vzdržno poslovanje komunale. Nad izgubo na 
področju  je bil posebej začuden Kristjan Brus, saj je ugotovil, da  cveti. Ugotovil je še, da imagradbeništva gradbeništvo
komunala drago upravo in to potem podjetje vleče v izgubo. »Doslej so bili z dvigom cen vajeni... 
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Mavricija Batič, generalna direktorica zavoda za zaposlovanje:
Razmere na trgu dela so ugodne

dnevnik.si/1042886537/posel/zaposl/mavricija-batic-generalna-direktorica-zavoda-za-zaposlovanje-razmere-na-trgu-dela-so-

Fotografije 1/2

Stopnja registrirane brezposelnosti je bila februarja pri nas 8,4-odstotna. Mednarodno primerljiva stopnja
brezposelnosti je nižja od evropskega povprečja – v Sloveniji znaša 4,4 odstotka. V Evropi sicer
prednjačita Nemčija in Češka z zelo nizkim številom brezposelnih. Povpraševanje med delodajalci je po
besedah Batičeve pri nas trenutno zelo veliko. Veliko povpraševanja in zaposlovanja je v vseh
dejavnostih.

Nekateri pravijo, da je za ovinkom nova gospodarska kriza. Trg dela se na te napovedi očitno še ne
ozira.
Glede na povpraševanje delodajalcev po novih sodelavcih za zdaj še ni opaziti ohlajanja, četudi se o njem
kar veliko govori. Je pa res, da se trg dela na ekonomska gibanja odzove z zakasnitvijo. Počakajmo in
bomo videli. Za zdaj ostajamo optimisti.

Povpraševanja med delodajalci je veliko, pravite. Kdo danes najlažje dobi delo?
Povpraševanje je primerno strukturi našega gospodarstva. Prednjačijo gradbeništvo, logistika,
prevozništvo, predelovalna industrija, zelo velike potrebe po kadrih so tudi v zdravstvu, gostinstvu in
turizmu.

Nekje ustreznih kadrov primanjkuje, drugje je potencialnih kandidatov zadosti, pa delodajalci
vendarle ne najdejo primernih zase. Kaj izveste od ene in kaj od druge strani?

Dnevnik.si 18.05.2019 
SobotaDržava: Slovenija

Doseg: 283.341

00:45
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Marsikdaj so odločilni pogoji dela, plačilo, urniki, ne nazadnje tudi odnosi na delovnem mestu, zaradi
katerih delovna mesta niso najbolj privlačna. Delodajalci so se začeli odzivati na pritožbe in delajo v smeri
izboljševanja delovnih pogojev in klime. Zavedajo se, da je uspeh podjetij odvisen od ljudi, zato vlagajo
vanje. V vse zaposlene, ne le v nekaj izstopajočih talentov. Niso plače vse, kar jim lahko ponudijo,
oziroma ni (visoka) plača edino, kar privabi nove zaposlene. Obe strani morata delati pri sebi, torej tudi
zaposleni in brezposelni. Vseživljenjsko izobraževanje ni le parola, je nujnost. Če želimo biti konkurenčni
ne le na trgu dela, pač pa v življenju nasploh, se moramo ves čas prilagajati in usposabljati. Raziskave so
sicer pokazale, da smo Slovenci razmeroma nemotivirani za izobraževanja in usposabljanja že malo po
40. letu starosti.

Prihodnost nas bo, hočeš nočeš, stresla iz cone udobja. S transformacijo poklicev in trga dela
prihajajo bolj turbulentni časi. Se ljudje tega zavedamo?
Pri napovedovanju prihodnosti smo vselej previdni, tudi delodajalci so v napovedih kompetenc in poklicev
prihodnosti oprezni. Ocene, koliko delovnih mest bo spremenjenih zaradi robotizacije, digitalizacije,
umetne inteligence itd., so zelo različne. Vprašanje je, ali lahko kdo ta hip zares ustrezno oceni obseg
sprememb, ampak zgodile se vsekakor bodo. In zahtevale bodo prilagodljivost.

Omenili sva pomanjkanje ustreznega kadra. Koga zaposlovalci najtežje poiščejo, zaposlijo?
Tako imenovani deficitarni poklici so podobni že vrsto let, kako zagotoviti ustrezne kadre, je velik izziv vse
Evrope, ne samo Slovenije. Varilci, vozniki težkih tovornjakov, zidarji, tesarji, kuharji, natakarji,
skladiščniki. Njihova vrsta je dolga. Problematiko zavod za zaposlovanje rešuje z usposabljanjem
brezposelnih, v zadnjem obdobju pa se vse bolj izvaja zaposlovanje tujcev za te poklice, saj delodajalci
potrebujejo kader relativno hitro. Večinoma so to ljudje iz Bosne in Srbije. Ko smo pregledovali podatke,
smo ugotovili, da se povpraševanje po deficitarnih poklicih pravzaprav ne umirja, kar je na neki način
logično glede na gospodarsko rast. Delodajalci marsikdaj rečejo, da ne razumejo, da je na zavodu toliko
brezposelnih – ob koncu aprila jih je bilo slabih 74.000 – in da v tem bazenu ne najdejo ustreznih
kandidatov zase. Vendarle, širše gledano, dinamika v tem bazenu je velika, vsak mesec se jih v evidence
zavoda prijavi nekaj tisoč in nekaj tisoč tudi zaposli. Lani se je recimo zaposlilo več kot 61.000
brezposelnih. Letos v prvih štirih mesecih več kot 24.000.

Kako pa lahko ocenimo uspeh reševanja deficitarnosti?
Premiki so, čeprav počasni. Poklicno usmerjanje se rahlo preveša v naravoslovne in tehnične poklice.
Nekoliko manj uspešni smo pri vajeništvu, ampak tudi na tem področju ne stagniramo. Vsi, šolski sistem
in delodajalci, imajo pomembno vlogo, da se združijo in mladim povedo, da mnogi poklici danes še zdaleč
niso več taki, kot so bili pred leti. Da so se bistveno posodobili, digitalizirali. Mehanik je recimo v
pomembni meri računalniški poznavalec. Kriza v državah, ki imajo dualni izobraževalni sistem, tj.
kombinacijo teorije in prakse, je bila bistveno manjša kot pri nas. Učni načrti in težišča izobraževanja so v
teh državah, mednje sodi Avstrija, prilagojeni zahtevam gospodarstva, v obratih vajenci opravljajo
praktični pouk, diplomanti pišejo naloge v okviru dejavnosti podjetij itd. To naj bo tudi naša smer.

Kaj med delodajalci pretehta odločitev, da nekoga vzamejo v službo – poleg formalne izobrazbe in
izkušenj?
Dvakrat na leto povprašamo delodajalce, kaj pri kandidatih najbolj iščejo oziroma kaj pogrešajo.
Najpogosteje naštejejo pomanjkanje ustrezne izobrazbe, delovnih izkušenj, poklicno specifično znanje,
kar se načeloma da nadomestiti oziroma pridobiti. Kot vse bolj pomembne pa izpostavljajo tako
imenovane mehke veščine, odnos do ljudi in dela, sposobnost reševanja težav, timsko delo,
organizacijske sposobnosti… Delodajalci marsikoga zaposlijo, četudi na prvi pogled ni videti, da ustreza
vsem razpisanim kriterijem, ker ocenijo, da se je pripravljen učiti, da se bo dobro vklopil v ekipo novih
sodelavcev. Mehke veščine so potemtakem ključne veščine, ker prevesijo tehtnico. In kar je njihova
dodana vrednost, pogosto so prenosljive med poklici.

Kako se glasi vaš ključen nasvet brezposelnim?
Kar naprej se usposabljati, biti v toku s časom. Kdaj tudi spremeniti pričakovanja, prilagoditi se situaciji in
okolici. Tudi sama sem na začetku pričakovala drugačno poklicno pot, a sem se vključila tam, kjer je bilo
mogoče. Ni mi žal in veliko sem pridobila. Skratka, veliko je odvisno od osebnega angažiranja,
entuziazma, pripravljenosti, da nekje začneš. Ko začneš, pa se vselej oprejo nova vrata, nove možnosti.

Dnevnik.si 18.05.2019 
SobotaDržava: Slovenija

Doseg: 283.341

00:45
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intervju /Mavricija Batič, Zavod RS za zaposlovanje

Razmere na trgu dela so ugodne
✓ Zdenka Melanšek

S statistikami so na zavodu
za zaposlovanje zadovoljni
že zadnjih nekaj let. Natan-

čneje od leta 2014, ki je
veljalo za prelomno v us-

merjanju kazalnikov nav-

zgor. Trenutno je v Sloveniji več kot

880.000 delovno aktivnih ljudi. To

je po besedah generalne direktorice

zavoda Mavricije Batič več kot leta

2008, ko so bile razmere na trgu de-

la najboljše. Ugodna situacija naj bi
se nadaljevala.

Stopnja registrirane brezposelnosti

je bila februarja pri nas 8,4-odstotna.
Mednarodno primerljiva stopnja bre-

zposelnosti je nižja od evropskega

povprečja - v Sloveniji znaša 4,4 od-

stotka. V Evropi sicer prednjačita

Nemčija in Češka z zelo nizkim števi-

lom brezposelnih. Povpraševanje
med delodajalci je po besedah Bati-

čeve pri nas trenutno zelo veliko. Ve-

liko povpraševanja in zaposlovanja je
v vseh dejavnostih.

Nekateri pravijo, da je za ovinkom

nova gospodarska kriza. Trg dela se

na te napovedi očitno še ne ozira.
Glede na povpraševanje delodajalcev

po novih sodelavcih za zdaj še ni

opaziti ohlajanja, četudi se o njem

kar veliko govori. Je pa res, da se trg

dela na ekonomska gibanja odzove z

zakasnitvijo. Počakajmo in bomo vi-

deli. Za zdaj ostajamo optimisti.
Povpraševanja med delodajalci je
veliko, pravite. Kdo danes najlažje
dobi delo?

Povpraševanje je primemo strukturi

našega gospodarstva. Prednjačijo

gradbeništvo, logistika, prevozništvo,

predelovalna industrija, zelo velike

potrebe po kadrih so tudi v zdrav-

stvu, gostinstvu in turizmu.

Nekje ustreznih kadrov primanjkuje,

drugje je potencialnih kandidatov
zadosti, pa delodajalci vendarle ne

najdejo primernih zase. Kaj izveste
od ene in kaj od druge strani?

Marsikdaj so odločilni pogoji dela,

plačilo, umiki, ne nazadnje tudi od-

nosi na delovnem mestu, zaradi ka-

terih delovna mesta niso najbolj pri-
vlačna. Delodajalci so se začeli odzi-

vati na pritožbe in delajo v smeri iz-

boljševanja delovnih pogojev in kli-

me. Zavedajo se, da je uspeh podjetij
odvisen od ljudi, zato vlagajo vanje.
V vse zaposlene, ne le v nekaj izsto-

pajočih talentov. Niso plače vse, kar

jim lahko ponudijo, oziroma ni (viso-

ka) plača edino, kar privabi nove za-

poslene. Obe strani morata delati pri
sebi, torej tudi zaposleni in brezpo-
selni. Vseživljenjsko izobraževanje ni

le parola, je nujnost. Če želimo biti

konkurenčni ne le na trgu dela, pač

pa v življenju nasploh, se moramo

ves čas prilagajati in usposabljati.
Raziskave so sicer pokazale, da smo

Slovenci razmeroma nemotivirani za

izobraževanja in usposabljanja že

malo po 40. letu starosti.

Prihodnost nas bo, hočeš nočeš,

stresla iz cone udobja. S

transformacijo poklicev in trga dela

prihajajo bolj turbulentni časi.
Se ljudje tega zavedamo?
Pri napovedovanju prihodnosti smo

vselej previdni, tudi delodajalci so v

napovedih kompetenc in poklicev

prihodnosti oprezni. Ocene, koliko

delovnih mest bo spremenjenih za-

radi robotizacije, digitalizacije, umet-

ne inteligence itd., so zelo različne.

Vprašanje je, ali lahko kdo ta hip za-

res ustrezno oceni obseg sprememb,

ampak zgodile se vsekakor bodo. In

zahtevale bodo prilagodljivost.

Omenili sva pomanjkanje ustreznega

kadra. Koga zaposlovala najtežje

poiščejo, zaposlijo?

Tako imenovani deficitarni poklici so

podobni že vrsto let, kako zagotoviti
ustrezne kadre, je velik izziv vse Evro-

pe, ne samo Slovenije. Varilci, vozniki

težkih tovornjakov, zidarji, tesarji,
kuharji, natakarji, skladiščniki. Njiho-
va vrsta je dolga. Problematiko zavod

za zaposlovanje rešuje z usposablja-

njem brezposelnih, v zadnjem obdob-

ju pa se vse bolj izvaja zaposlovanje

tujcev za te pokliče, saj delodajalci po-

trebujejo kader relativno hitro. Veči-

noma so to ljudje iz Bosne in Srbije.

Ko smo pregledovali podatke, smo

ugotovili, da se povpraševanje po defi-

citarnih poklicih pravzaprav ne umir-

ja, kar je na neki način logično glede
na gospodarsko rast Delodajalci mar-

sikdaj rečejo, da ne razumejo, da je na

zavodu toliko brezposelnih - ob kon-

cu aprila jih je bilo slabih 74.000 - in

da v tem bazenu ne najdejo ustreznih
kandidatov zase. Vendarle, širše gleda-

no, dinamika v tem bazenu je velika,

vsak mesec se jih v evidence zavoda

prijavi nekaj tisoč in nekaj tisoč tudi

zaposli. Lani se je recimo zaposlilo več

kot 61.000 brezposelnih. Letos v prvih

štirih mesecih več kot 24-000.

Kako pa lahko ocenimo uspeh

reševanja deficitarnosti?

Premiki so, čeprav počasni. Poklicno

usmerjanje se rahlo preveša v nara-

voslovne in tehnične poklice. Nekoli-

ko manj uspešni smo pri vajeništvu,

ampak tudi na tem področju ne sta-

gniramo. Vsi, šolski sistem in deloda-

jalci, imajo pomembno vlogo, da se

združijo in mladim povedo, da mno-

gi poklici danes še zdaleč niso več ta-

ki, kot so bili pred leti. Da so se bis-
tveno posodobili, digitalizirali.
Mehanik je recimo v pomembni meri
računalniški poznavalec. Kriza v dr-
žavah, ki imajo dualni izobraževalni
sistem, tj. kombinacijo teorije in

prakse, je bila bistveno manjša kot

pri nas. Učni načrti in težišča izobra-

ževanja so v teh državah, mednje so-

di Avstrija, prilagojeni zahtevam gos-
podarstva, v obratih vajenci opravlja-

jo praktični pouk, diplomanti pišejo
naloge v okviru dejavnosti podjetij
itd. To naj bo tudi naša smer.

Kaj med delodajalci pretehta
odločitev, da nekoga vzamejo v

službo - poleg formalne izobrazbe

in izkušenj?

Dvakrat na leto povprašamo deloda-

jalce, kaj pri kandidatih najbolj iščejo
oziroma kaj pogrešajo. Najpogosteje

naštejejo pomanjkanje ustrezne izo-
brazbe, delovnih izkušenj, poklicno

specifično znanje, kar se načeloma da
nadomestiti oziroma pridobiti. Kot

vse bolj pomembne pa izpostavljajo
tako imenovane mehke veščine, od-

nos do ljudi in dela, sposobnost reše-

vanja težav, timsko delo, organizacij-
ske sposobnosti ...Delodajalci marsi-

koga zaposlijo, četudi na prvi pogled
ni videti, da ustreza vsem razpisanim

kriterijem, ker ocenijo, da se je pri-

pravljen učiti, da se bo dobro vklopil
v ekipo novih sodelavcev. Mehke veš-

čine so potemtakem ključne veščine,
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ker prevesijo tehtnico. In kar je

njihova dodana vrednost, pogosto so

prenosljive med poklici.

Kako se glasi vaš ključni

nasvet brezposelnim?
Kar naprej se usposabljati, biti v toku

s časom. Kdaj tudi spremeniti priča-

kovanja, prilagoditi se situaciji in

okolici. Tudi sama sem na začetku

pričakovala drugačno poklicno pot, a

sem se vključila tam, kjer je bilo mo-

goče. Ni mi žal in veliko sem pridobi-

la. Skratka, veliko je odvisno od

osebnega angažiranja, entuziazma,

pripravljenosti, da nekje začneš. Ko

začneš, pa se vselej oprejo nova vra-

ta, nove možnosti. x

Nimamo čarobne paličice,

s katero bi zamahnili in

ljudem poiskali idealno

zaposlitev. Iskanje

zaposlitve je služba.

Treba je resno zagristi
in ne nazadnje prilagoditi

pričakovanja. Samo tako

se najdejo rešitve.

15 najbolj iskanih

inženirji strojništva

inženirji elektrotehnike

zdravniki specialisti splošne medicine

zdravniki specialisti (razen spl. med.)

strokovnjaki za zdravstveno nego

fizioterapevti

avdiologi in govorni terapevti

razvijalci programske opreme

programerji računalniških aplikacij

tehniki za strojništvo

usmerjevalci in raznašalci

kuharji

natakarji

bolničarji negovalci v zavodih

gozdarji

Stopnje registrirane

brezposelnosti

v obdobju januar-april 2014-2019,

Slovenija
podatki Zavod RS za zaposlovanje

povprečje v % %

14 2014
2015

12 12*2 * 2016
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Lani se je zaposlilo več kot 61.000 brezposelnih, prijavljenih na zavodu. Letos v prvih štirih mesecih več kot 24.000, pove

Mavricija Batič. OJakaGasar
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Predvidena novogradnja

ob Erjavčevi ulici

Na Društvu arhitektov Ljubljana (DAL) izražamo

začudenje in obžalovanje nad namero za grad-

njo večstanovanjske stavbe na Erjavčevi cesti,

na zeleni površini med Cankarjevim domom

in Osnovno šolo Majde Vrhovnik. Območje je

bilo od izgradnje Cankarjevega doma v rabi kot

mestni park, dokler ni s postopkom denaciona-

lizacije prešlo v roke zasebnika, ki je zemljišče

ogradil.

Glede urbanistične zasnove celotnega Trga re-

publike je potreba poudariti, daje njen ključen

kompozicijski motiv postavitev obeh stolpnic
kot simbolnih elementov »ljubljanskih južnih

vrat« in osna linija med njima, ki se nadaljuje v
zelenem podaljšku preko Erjavčeve ceste proti
jugu. Tako ustvarjena osje ena od pomembnih

prostorskih prvin slovenske prestolnice, saj se
nanjo vežejo stavbe najpomembnejših državnih,
umetnostnih in znanstvenih ustanov, obe-

nem pa povezuje niz urbanih zelenih ureditev.

Sledimo ji od Parka reformacije mimo Naro-
dne galerije, opere, Trga narodnih herojev z
Narodnim muzejem in parlamentom prek Trga

republike s Cankarjevim domom ter nato mimo
vladne oziroma predsedniške palače ter Drame

vse do Foersterjevega vrta med fakultetami na
Aškerčevi cesti. Os se nadaljuje prek Plečnikove

ureditve emonskega zidu na Mirju vse do nove-

ga parka ob Gradaščici in Barjanski cesti.

Z ureditvijo obravnavanega območja seje

med načrtovanjem Trga republike ukvarjal prof.

Edvard Ravnikar in mu je v končni različici na-
menil vlogo zelenega ozadja, v katero se izteče

pogled izpred parlamenta med obema stolpni-

cama. Omenimo, daje prav ta pogled nedavno

obšel svet, saj je bil uvrščen na osrednje mesto

na razstavi o jugoslovanski povojni arhitekturi

v newyorškem muzeju sodobne umetnosti

MoMA. Z ohranitvijo in oživitvijo parka se

odpira možnost navezave lepe in državotvor-

ne predsedniške palače na zelene površine,
možnost sprejemov in drugih prireditev med

parkom in palačo.

Ugotovili smo, daje bila zelena površina
ustvarjena v sedemdesetih letih, že na podlagi

zazidalnega načrta za območje šole in vladne

palače, južno od Trga revolucije (danes Trg

republike), še posebno izrazito pa v povezavi

s pozidavo Cankarjevega doma, ki je s tem

pridobil ozelenjen okoliški prostor. Na podlagi

poznanih dejstev bo v to ozadje po novem po-
segala stanovanjska novogradnja. Nerazumljivo

je, kako je bilo lahko dano kulturno-varstveno

soglasje k taki urbanistični spremembi, saj gre

za »vplivno območje« državnega spomenika.
Iz publikacije Prostor za vse je razvidno, kako

je od natečaja leta 1959 prof. Ravnikar razvijal

idejo kompleksa, ki bi na novo določil mestno

središče Ljubljane in bi hkrati predstavljal

središče političnega, kulturnega ter poslovnega

življenja Slovenije. Gre za kvalitetno zasnovo,
primerljivo s podobnimi kompleksi po svetov-

nih prestolnicah. Dodajamo mnenje člana DAL,
arhitekta Ire Zorka: »Če razumemo, daje Trg

republike, s parlamentom in obema stolpni-

cama, v težišče sodobne Ljubljane postavljeno

simbolno središče države, lahko začutimo, kako

nam prav ta ranljivi in zapostavljeni ambient s
svojimi velikimi drevesi in blagodejno mikrok-

limo daje, ko se gibljemo v privzdignjenem

prostoru med obema stolpnicama, občutek

za vse tisto, kar v topografskem in kulturnem

smislu obstaja nižje v smeri juga do morja. Bo-

jim se, da bomo šele z njegovo izgubo razumeli

njegov pomen.«

Smo pri omenjenemu projektu priča podre-
ditvi celostnih prostorskih rešitev parcialnim

interesom? V še nedavno veljavnem prostor-
skem aktu je obravnavano zemljišče (sedaj

v zasebni lasti) v celoti predstavljalo zeleno

površino, park, javno rabo. V danes veljavnem

prostorskem dokumentu je prostor z označbo

zelene površine močno zmanjšan. Lastniki želi-

jo, da bi na zemljišču ponovno postavili stavbo,
občina jim je očitno ne glede na vse strokovne

urbanistične pomisleke ugodila. Gre za tipičen

primer konflikta zasebnega in javnega interesa

na področju urejanja in vzdrževanja javnih povr-

šin, posebej zelenih. Veliko dilem je odprtih pri
postavljanju določb v prostorskih aktih, ko se

tehta, kdaj se za kakšno površino z namensko
rabo »zelene površine« opredeli tudi režim »jav-

ne površine« (namenjene vsem in s tem status
»grajenega javnega dobra«) in kdaj ne ter kaj

nedoslednost glede lastništva povzroči v praksi.
Ogrožene so mnoge zelene površine v

soseskah pa tudi na drugih lokacijah. Iz medijev

so znani primeri iz Šiške, Rožne doline, Viča,
Dravelj itd. Negotova je tudi usoda parka med

Gospodarskim razstaviščem in Zupančičevo

jamo, kjer se je parku namenjena površina tudi

precej zmanjšala na račun predvidenih novogra-
denj. Gre za primere iz Ljubljane, ne vemo,
kako je drugod. Zato opozarjamo na splošno

problematiko prehajanja javnih zelenih površin

(namenjenih vsem in zato s statusom »grajene-

ga javnega dobra«) v neke druge namene.

Prepričani smo, in zakonodaja nam v tem

pritrjuje, da moramo na prostor gledati v druž-

benemu okviru kot na skupno dobrino. Tam,
kjer so se v preteklih letih, z novogradnjami

ali kako drugače, ustvarile priložnosti uporabe
kvalitetnih javnih površin, moramo to izkori-

stiti in voditi urbanistično načrtovanje v smeri

javnega dobra.

IO Društva arhitektov Ljubljana,
predsednik društva Jurij Kobe, u. d. i. a.
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Gospodarstvo v dobri kondiciji
V gorenjskem gospodarstvu se nadaljujejo pozitivni trendi, lanska povprečna mesečna plača je višja

od prejšnjega leta in tudi od povprečne plače v Sloveniji. Manj je brezposelnih, marsikje pa so za delo
prisiljeni sprejemati tujce.

Vilma Stanovnik

Kranj - Po ugotovitvah
Agencije Republike Slove-

nije za javnopravne eviden-

ce in storitve (Ajpes) so bile

v minulem letu gospodar-
ske družbe gorenjske regije

uspešne, saj so povečale ob-

seg poslovanja in poslovno
leto zaključile z dobičkom.

Kot je pojasnila vodja iz-

postave Ajpesa Kranj Zden-

ka Kajdiž, je nekaj več kot

5600 gorenjskih gospodar-
skih družb, ki so jim poro-
čale o lanskem poslovanju, s

skoraj 46 tisoč zaposlenimi
lani ustvarilo 7,21 milijarde

prihodkov in nekaj manj kot

324 milijonov evrov neto čis-

tega dobička.

»Družbe, podjetniki in za-

druge so v lanskem letu za-

poslovale 3140 več zaposle-
nih kot leto prej,« je poveda-
la Zdenka Kajdiž in predsta-
vila še nekaj drugih zanimi-
vih podatkov. Tako je bilo

lani na Gorenjskem ustano-

vljenih 250 družb, izbrisa-

nih pa je bilo 288 družb.

»Največji vpliv na re-

zultate imajo velike druž-
be, čeprav jih je najmanj in

skupno s srednjimi družba-

mi predstavljajo le 2,2 od-

stotka. Mikro družb je 85,2
odstotka, majhnih pa 12,6
odstotka. Štirideset velikih
in 83 srednje velikih družb

je namreč zaposlovalo 56,5
odstotka vseh zaposlenih
in ustvarilo skoraj dve tretji-
ni vseh prihodkov. Rezultati

tudi kažejo, da več kot osem-

deset odstotkov prihodkov
od prodaje na tujih trgih

ustvarijo velike in srednje

gospodarske družbe,« je po-
vedala Zdenka Kajdiž.

Plače nad državnim

povprečjem

Povprečna mesečna bru-

to plača je bila lani na Go-

renjskem za 34 evrov viš-

ja od slovenskega povprečja
in za 59 evrov višja od plače
v letu 2017. Povprečna me-

sečna bruto plača na Gorenj-

skem je znašala 1686 evrov.

Močno izstopajo plače v

Cerkljah, kjer je povprečna
bruto plača znašala kar 2613
evrov. Cerkljam sledijo ob-

čine Šenčur in Škofja Loka,

najnižje pa so v občinah Tr-
žič, Naklo in v občini Bohinj ,

kjer j e povprečna bruto plača
znašala le 1345 evrov.

Četrtina družb lani

z izgubo

Večina družb v regiji, kar

pomeni več kot sedemde-

set odstotkov, je preteklo

poslovno leto končala v po-
zitivnih številkah, preteklo
leto pa je s čisto izgubo v vi-
šini 69 milijonov evrov kon-
čala dobra četrtina družb v

regiji. Te družbe so zaposlo-
vale 12,5 odstotka vseh za-

poslenih, obseg izgub pa se

je povečal za polovico. Več-

je zneske čiste izgube, nad

pol milijona evrov, je v letu
2018 ugotovilo 14 družb go-

renjske regije. Skupaj so pri-
delale sedemdeset odstot-
kov čiste izgube v regiji,« je
pojasnila Kajdiževa in doda-

la, da se je obseg izgub v pri-
merjavi z letom prej povečal
kar za polovico.

Kljub rasti izgube je Go-

renjska lani še vedno bele-
žila skoraj 324 milijonov
evrov neto čistega dobička,

saj so družbe, ki so poslova-
le z dobičkom, ustvarile 392
milijonov evrov dobička,

kar je za tri odstotke več kot

Pomanjkanje delovne sile

Stopnja registrirane brez-

poselnosti je s 5,6 odstotka

na Gorenjskem najnižja v

državi, kjer je februarja zna-

šala 8,4 odstotka. V letu dni

se je brezposelnost na Go-

renjskem znižala še za pol
odstotne točke. Večina tis-
tih, ki se prijavijo v eviden-

co brezposelnih, v roku pe-
tih mesecev dobi zaposlitev.

Sicer pa imajo delodajal-
ci na Gorenjskem kar ne-

kaj težav z iskanjem delov-
ne sile. »Zaradi pomanjka-

nja delovne sile uvažamo de-

lavce iz drugih držav, pred-
vsem iz držav nekdanje Ju-
goslavije,« je povedal direk-
tor kranjske območne služ-
be Zavoda Republike Slo-

venije za zaposlovanje Dra-

go Perc in dodal, da prak-
tično vsi, ki so prijavljeni v
evidenco brezposelnih in

zmožni ter pripravljeni de-

lati, dobijo zaposlitev. Naj-

pogosteje med brezposelni-
mi ostajajo starejši od petde-
set let. »Tudi te so delodajal-
ci pripravljeni zaposliti, pro-
blem pa je, ali so za delo spo-
sobni, saj se dostikrat zgodi,
da ne opravijo zdravniškega
pregleda,« je pojasnil Drago
Perc in povedal, da je trenu-

tno največ prostih mest raz-

pisanih za preprosta dela v

predelovalnih dejavnostih

v gradbeništvu, gostinstvu
ter v zdravstvu in socialnem

varstvu.

leto pred tem. Po podatku o

neto čistem dobičku je bila
Gorenjska lani med sloven-

skimi regijami uvrščena na

tretje mesto in je odleta 2017
pridobila eno mesto.

Bi jL ™

Vodja izpostave Ajpesa Kranj Zdenka Kajdiž

O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Gorenjski glas 17.05.2019 
PetekDržava: Slovenija

Doseg: 39.000

Stran: 15

Površina: 376 cm2 1 / 1

Gorenjski glas 17.05.2019 
PetekDržava: Slovenija

Doseg: 39.000 Kazalo

Stran: 15

Površina: 376 cm2

10





Sodišče prič ne bo zasliševalo
Kranjsko sodišče je ta teden končalo obravnavo tožbenega zahtevka Hete, ki od jeseniške bolnišnice
zahteva več kot pol milijona evrov odškodnine.

Simon Šubic

Kranj - Kranjska okrožna so-

dnica Jasna Leve Uršič je v

sredo zavrnila predlagana
zaslišanja prič in postavi-
tev sodnega izvedenca in s

tem na hitro končala obrav-

navo odškodninske tožbe
Hete, nekdanje slabe ban-
ke avstrijskega Hypa. Ta od

Splošne bolnišnice Jesenice
zahteva 540 tisoč evrov od-
škodnine, ker ji ne omogo-
ča upravljanja spodnjega zu-

nanjega parkirišča v obsegu,
kot ga določa pogodba. So-

dnica, ki ocenjuje, da lahko

relevantno stanje ugotovi že
na podlagi drugih dokazov

in listin, bo o tožbenem zah-
tevku predvidoma odločila v

mesecu dni.

Prekinili električne vode

O Hetini tožbi smo poro-
čali marca, ko jekranjsko so-

dišče razpisalo prvi narok.

Pooblaščenec tožnice Du-
šan Mitrovič je tedaj pojas-
nil, da Heta na parkirišču, ki

ga upravlja po stečaju druž-

be Avioprojekt, po izgradnji
urgentnega bloka v letu 2014
ni več imela možnosti posta-

vitve zapornice, parkirnih
avtomatov in videonadzora,

saj so bili med gradnjo preki-

njeni električni vodi. Odško-

dninski zahtevek se nanaša

na izpad parkirnin za obdob-

je po letu 2016, ko je Heta

od družbe Avioprojekt v ste-

čaju prevzela upravljanje

parkirišč, in sicer na podla-

gi tripartitne pogodbe, skle-

njene med takratnim Hypo

leasingom, Avioprojektom
in bolnišnico.

Pooblaščenec bolnišnice

Dejan Vovk pa je pojasnil, da

gre za kompleksna razmerja
iz časa graditve garažne hiše
leta 2008, pri čemer Aviop-
rojekt zaradi finančnih težav

ni izpolnil vseh svojih obve-
znosti. »Zadevo je prevze-
la Heta, ki se je postavila na

stališče, da svojih obvezno-

sti ni dolžna izpolniti, med-

tem ko od bolnišnice zahteva

izpolnitev vseh njenih obve-

znosti. Ker gre za vzajemne
obveznosti, to ni dopustno,«
je dejal. Odvetnik je ob tem

opozoril, da je morala Heta

najprej pripraviti ustrezen

načrt elektrifikacije parki-
rišča in pridobiti služnosti,
kar da je storila šele 4. marca

letos. V Heti odgovarjajo, da

jim je bolnišnica to prepreče-
vala in pogojevala s plačilom
služnosti, čeprav ji ta pripada

po pogodbi o stavbni pravici.
Heta in jeseniška bolni-

šnica sta v sodnem sporu
tudi zaradi zgornjega zu-

nanjega parkirišča, kjer je
v času gradnje urgentnega

bloka stala mobilna bolni-

šnica Role 2. Sodišče v Lju-
bljani je v tem sporu odloči-
lo, da parkirišče pripada bol-
nišnici, a se je Heta na sod-

bo pritožila, zato mora zdaj o

zadevi odločiti višje sodišče.
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Burno o odpadkih
Na aprilski seji občinskega sveta so bili občinski svetniki zelo kritični do dosedanjih ravnanj družbe

Ekogor. Odslej bo poslovanje spremljala posebna delovna skupina, občinski svetniki pa so zahtevali
tudi, da Ekogor do konca avgusta letos zbalira celotno količino lahke frakcije in na Malo Mežaklo ne

dovaža dodatnih količin, če jih ne more obdelati, zbalirati ali sproti odpeljati.
Urša Peternel
Na četrti redni seji občinske-

ga sveta v tem mandatu so

jeseniški občinski svetniki

največ časa in pozornosti
namenili problematiki
odpadkov. Slavko Hrženjak,
lastnik in direktor podjetja
Publikus, ki je lastnik druž-
be Ekogor,- jim je najprej
predstavil poročilo o izvaja-
nju koncesionirane dejavno-
sti obdelave mešanih komu-
nalnih odpadkov. Seznanil
jih je s težavami, ki jih ima-
jo v CERO Mala Mežakla, in

zagotovil, da bodo do avgus-
ta zbalirali vso lahko frakci-

jo, do konca leta pa večino
tudi odpeljali. Kot je dejal,
so sicer del odpadkov že

začeli odvažati v sežig, vsak
dan naj bi odpeljali po štiri
velike priklopnike z Male
Mežakle. Občinski svetniki

so bili zelo kritični do dose-
danjih ravnanj Ekogorja,
Hrženjaku pa so očitali, da

poslovni problem podjetja
skuša prevaliti na državo,
občinski svet in župana. Da
obljubam ne verjamejo, so

bili ostri, saj da jih je Ekogor
doslej že večkrat prelomil
glede ureditve stanja in
zmanjšanja smradu. Na

koncu burne razprave so

sprejeli sklep, da se imenuje
delovna skupina, ki bo spre-
mljala poslovanje in delova-

nje gospodarske javne služ-
be obdelave mešanih komu-
nalnih odpadkov, ki bo ses-

tavljena iz predstavnikov
občinskega sveta, predstav-
nikov podjetja Ekogor in

predstavnika občinske upra-
ve. Hkrati so zahtevali, da
družba Ekogor do konca

avgusta letos dokončno zba-
lira celotno količino lahke
frakcije in da ne dovaža
dodatnih količin odpadkov
na Malo Mežaklo, .če jih ne

more obdelati in ustrezno

zbalirati ali sproti odpeljati.

Obenem so sprejeli sklep,
da pozovejo ministrstvo za

okolje in prostor, da na eni
prihodnjih sej občinskega
sveta podrobneje predstavi
pogoje, zahteve in koristi,

vezane na umestitev objekta
za termično obdelavo odpad-
kov v prostor.

Rebalans proračuna

V skrajšanem postopku so

potrdili predlog rebalansa

proračuna za letošnje leto.
Proračun je bil sprejet že
septembra lani, zaradi šte-

vilnih sprememb pa je bil

potreben rebalans. V skladu
z rebalansom bodo prihodki
in drugi prejemki znašali
22,8 milijona evrov in bodo
za 691 tisoč evrov višji glede
na veljavni plan. Prihodki
bodo višji zlasti na račun

višjih prihodkov iz naslova
dohodnine. Odhodki in dru-

gi izdatki bodo znašali 25,8
milijona evrov in bodo od

plana višji za 1,1 milijona
evrov. Povišanje na odhod-
kovni strani je zlasti posledi-
ca zamika izvedbe nekaterih

večjih projektov iz lanskega
v letošnje leto ter uskladitve

plač v javnih zavodih.
Z rebalansom so zagotovili
dodatnih dvajset tisoč evrov

za zamenjavo dela oken na

Osnovni šoli Koroška Bela.
Dodatnih 42 tisoč evrov

bodo namenili za Gornje-
savski muzej Jesenice za

postavitev zbirk in ureditev
upravnih prostorov, dodat-
nih 22 tisočakov za sejnine
za dve dodatni seji občinske-

ga sveta, 17 tisoč evrov za

obnovo otroškega igrišča
Pod gozdom. So pa občinski
svetniki zavrnili predlog, po

katerem bi iz proračuna
namenili dodatnih 3435
evrov za informiranje.
Namesto tega bodo omenje-

ni znesek namenili za

nakup dodatnih novih oken

za Osnovno šolo Koroška
Bela. Enak znesek s prora-
čunske postavke informira-

nje bodo prerazporedili tudi

Taksa in nadomestilo
stroškov

Na seji so sprejeli tudi odlok
o določitvi takse za obravna-

vanje zasebnih pobud za

spremembo namenske rabe

prostora v občinskem pros-
torskem načrtu Občine Jese-
nice. Višina takse po novem

znaša petdeset evrov. Nov je
tudi odlok o določitvi nado-
mestila stroškov lokacijske
preveritve v občini Jesenice.
Po novem bodo pobudniki
oziroma investitorji morali

plačati 1500 evrov nadome-
stila stroškov za pobudo pri-
lagoditve in določitve natan-

čne oblike in velikosti obmo-

čja stavbnih zemljišč, 2500
evrov za pobudo individual-

nega odstopanja od prostor-

sko izvedbenih pogojev ter

dva tisoč evrov za pobudo
začasne rabe prostora.

Odloki v prvi obravnavi

Sprejeli so tudi nekaj pred-

logov odlokov v prvi obrav-
navi, med drugim odloka o
ustanovitvi javnega lekarni-
škega zavoda Gorenjske

lekarne in odloka o ustano-

vitvi Sveta ustanoviteljic jav-

nega lekarniškega zavoda
Gorenjske lekarne (sprejeti

ju mora kar 18. občinskih
svetov vseh občin ustanovi-
teljic).

V prvem branju so potrdili
tudi odlok o spremembah
odloka o ustanovitvi javnega
komunalnega podjetja Jeko.
Po predlogu naj bi podjetje
Jeko za potrebe investiranje
v osnovna sredstva dokapita-
lizirali v višini pol milijona

evrov. Od tega naj bi Občina

Jesenice prispevala 465 tisoč
evrov, Občina Žirovnica pa

35 tisoč evrov.

Kot je dejal direktor Jeko
Uroš Bučar, naj bi denar
namenili za nakup večna-
menskega delovnega vozila

Unimog z nadgradnjo za

črpanje in čiščenje, traktorja
s priključki, dveh lahkih
tovornih vozil ter dveh snež-

nih plugov, pometalne nap-

rave, avtomatske posipalne
naprave in dveh motokulti-

vatorjev s priključki.

Plan graditve in
vzdrževanja cest

Sprejet je bil tudi osnutek
Plana graditve in vzdrževa-

nja občinskih cest v obdobju
od leta 2019 do leta 2022.

Kot je povedal direktor
Komunalne direkcije Marko
Markelj, so lani opravili sne-

manje stanja vseh občinskih
cest (posneli so jih okrog sto

kilometrov), ki je pokazalo,
da je kar 15 kilometrov cest v
tako slabem stanju, da bi
bila potrebna takojšnja celo-
vita obnova. Po oceni bi za

to potrebovali kar 6,9 mili-

jona evrov, ki pa jih v občin-
skem proračunu nimajo.
Zato se bo sanacija poškodo-
vanih cest zavlekla. So pa
občinski svetniki predlagali,
naj se v naslednjih letih za

ceste nameni več denarja
kot doslej. Za zdaj so pred-
nostni projekti obnov most

čez Črni potok v Planini pod
Golico, most čez Jesenico na

cesti Plavški Rovt-Žerjavec,
most čez železniško progo
na Spodnjem Plavžu, obno-
va ceste od Prihodov do Pla-

nine pod Golico s sanacijo
odseka na plazu na Priho-

dih, obnova Prešernove z

izgradnjo pločnika, ureditev
komunalne infrastrukture vO
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KS Sava ... Sicer pa po kra-

jevnih skupnostih že pote-

kajo sestanki glede nujnih
obnov občinskih cest in pro-

gram sproti dopolnjujejo.
Tako bodo ob prvi obravnavi
plana, ki je predviden že na

majski seji, v dokument lah-
ko vključili že čim več pri-
pomb in predlogov.

Seje občinskega sveta se je udeležila tudi

krajanka Spodnjega Plavža Nevenka Rajhman,

ki je občinske svetnike seznanila, da zaradi

problematike smradu z deponije ustanavljajo

Civilno iniciativo za Malo Mežaklo, ki bo

delovala pod okriljem okoljske organizacije Alpe
Adria Green.

Slavko Hrženjak

za cepljenje dečkov proti
H P V. S še enim amandma-

jem pa so 3500 evrov s pos-
tavke plače (za nadurno
delo) prerazporedili za

nakup oken v šoli na Koroš-

ki Beli.
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BISTRIŠKE NOVICE, MAJ 2019 ALTUALNO
' GtCZX!�f33 � bistriskc.ncjviLellDnovicc.bi •

�VmCl!lll!M!9�� v cestno infrastrukturo ter v nadgradnjo
železniške proge v naših občinah.

' Podatke smo
pridobili na Ministrstvu za infrastrukturo.

flČjj?W)BČINA POLJČANE

T���Vredvidenauredi- V neposredni bližini železniške Ko bo občina pristopila k ru- zasnova za izgradnjo štirikra-

�B�BRbVkrižišča proti postaje. I'a podvoz naj bi bil šitvi objekta, bo naročena nove- kega križišča med Poljčanami

��■MaiŠDerkU zgrajen v okviru modernizacije ladja projektne dokumentacije, in Zg�Poljčanami ter odcepa

v Poljčanah je v načrtu železniške proge. izdelava sporazuma o sofinan- proti Žičam je izdelana. Četrti

ureditev križišča z odce Projektno dokumentacijo ure- ciranju ter parcelacija in odkupi krak predstavlja odcep indu-

pom za Majšperk Uredi- ditve križišča in rušenja starega potrebnih zemljišč. sirijske ceste v industrijsko co-

tev predvideva rušenje enega objekta nekdanje pekarne je pri- Ocenjena vrednost popraj ek- no Poljčan. V letu 2019 sledi

objekta (stare pekarne) in ure- dobila Občina Poljčane, ki mora tantskem izračunu je 1,6 mio novelacija projektne dokumen-

ditev krožnega prometa skozi prav tako objekt podreti in pri-
EUR - tar Ji e ' izdelava s Pora ™™ 0

naselje (v območju križišča sis- dobiti gradbeno dovoljene. Vsa Obnovi VOZiŠČ
sofinanciranju ter parcelacija in

tem enosmernih cest) ter nov ostala dela (ureditev križišča, Na območju občine Poljčane ° U PL tan 8J5 an ! zem
■
l ' sc,<< so

priključek lokalne ceste, ki bo ureditev obeh državnih cest) bo bodo letos naredili tudi nekaj ��postmi2 � 6 M ° n0Se Z

potekala skozi novo zgrajeni možno izvesLi v okvira »vzdrže- korakov za ureditev krožišča
Prav tako bosta letos izvedeni

podvoz pod železniško progo valnih del v javno korist«. z odcepom za Žiče. »Idejna
dve obnovi vozišča in sicer 1 2

\ kilometra cesti Poljčane-
■ nv» \

", ~ Majšperk (ocenjena vrednost

L ' \ \ cest Poljčane Podplat, ki pote-
ka mimo kamnoloma

F \/ Vur\ J*"TW 5

EtV"’ >1 �Bvv

jn
V p�np ��■LjurnBB'J j
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AKTUALNO b�ke�ce.�**
bistriške. 'lovice�novtcp. si • www.novire.si □DSKP3 II I

��SLOVENSKA
Kmalu po gradbeno
dovoljenje za Zahodno

*obvoznico •' . '% .))’*
Največja naložba ministrstva ■' - s**W

za in{raslniktun> na območju bi- ! ' ..■‘"''. ■si '
striške občine bo letos Zahodna . c

/'''■& ''XSjfP ' ?

obvoznica Slovenska Bistrica.
'Prva etapa obvoznice, ki po- �

teka v območju okrog tovarne %

Impol, je bila zaključena v le- • * \
tu 201 7. Gradnjo je financirala . . • , K1
Občina Slovenska Bistrica. v' ,

"»
�

'
Druga etapa predstavlja no-

' ' J

. ' , i
■

vogradnjo od krožišča v Sl. Bi- ■
� ' j ‘i fffj ■& ,

strici (odcep proti Poljčanam) * ’ j *
do tovarne Impol oziroma do ’’ ’

zaključka 1. etape. Vrednost ’ 1//
po projektantskem predračunu
znaša 7,2 mio EUR. Na osnovi Del predvidene trase od krožišča pri Hoferiu.

sklenjenega sporazuma o sofi- sko ureditev, ureditev odvodnja- k, j JJT H|
nanciranju bo Direkcija zagolo- vanja, protihrupno zaščito, pre- Kenk I jMHK&AK.
vila 6,5 mio EUR, Impol pa 0,7 stavitev ali zaščito komunalnih �

mio EUR za izgradnjo kablovo- vodov, ureditev cestne razsvet-

da trasi bodoče ...V teku je zaključevanje

Vloga

pridobitev gradbenega dovolje-
kole- v

mesecu maju, razpis za izvedbo
bo objavljen

m. ureditev priključkov poti in predvidoma v juniju. �BBBPjBBBB��jB��������Bt���HjBS�
posameznih parcel na priključne Tretja etapa predstavlja po-
ceste oziroma deviacije, izgra- vezavo z državno cesto R2- 420

dnjo 3 novih križišč in preuredi- na severni strani Sl. Bistrice ta-

tev obstoječih, vodnogospodar- ko, da bo celotni tovorni in os-
tali tranzitni promet prestavljen BMP�

območja centra mesta. �

©Izdelana je Predinvesticijska ._

zasnova. Trenutno na tej etapi Letos naj bi država začela z gradnjo droge etape Zahodne obvoznice.
še ni drugih aktivnosti, saj še ni , . , . , r-- ° . 1 zemlpsca, gradnja pa ie predvi- 1,760 do km 5,322), oceniena
umeščena v prostor. . , ’ , - -dena v letih 2019 in 2020. Oce- vrednost l,o mio EUR.
Obnova glavne ceste Sl. njena vrednost gradnje znaša I IrpHjtpr/ križišča nri Snfl
Bistrica— Hajdina 5,5 mio eur in bo financirana

ureciiiev Krizisca pri bpo-

Investicijski projekt na cesti s strani DRSI. dnjl LOZnlCI
Sl. Bistrica-Hajdina (od km

Prpnlastitve
izboljšanje prometne

3 340 rln km 7 5001 nhsena
rlc D l “-‘tiLVC varnosti v križišču pri Spodnji

obnovo in ojačitev vozišča z. nreoLsuLe vozišT Ložnici je bil izdelan P ro i ekt

izgradnjo vodotesne meteorne .en kllometer vozjg& M cesfj
reditve križišča. Trenutno po-

kanalizacije ker vozišče pote- s| Bistrica-Pragersk�Šiko-
teka '° P“ to P k ' Za P ndob ‘tev

ka preko vodozbimega področja , e (o[| km j 95Q J
Q km 3 000)

zemljišč. Izvedba je predvidena
ter obnovo treh križišč: odcep ocenjena vrcdnost 525.0OO še v lctošn i em lctu

>
ocenjena

v gramoznico, obnovo križišča vrednost pa znaša 1,2 mio KUR.

proti Kidričevemu in proti Kun- _
skllpno , >75 km d() |ga dva V delu je tudi ureditev ob-

g°fi-
dela vozišča na cesti Sl. Bistri- močja križišča Sl. Bistrica se-

S pridobitvijo projekta PGD
(a _ Po |j fane (od km 0 750 do ver, odcep za AC in Kidričevo,

za obvoznico Kidričevo je v ta
km j 3 qq jn od km 2 30O do Trenutno potekajo postopki za

projekt vključeno tudi četno ™ isSo)!
ocenjena vSrost pridobitev�cmljišZ Oljena

križišče, odcep za obvoznico
700.000EURin vrednost gradnje znaša 516 ti-

Kidricevo V letošnjem letu
_ 35 kilometrov vozišča na soč EUR, predvidena pa je proti

o opil o jena vsa potre na
ccst j Pragersko-Šikole (od km koncu letošnjega leta.
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Rdeči karton za višje cene
Damijan Bogataj
Na rednem majskem

zasedanju občinskega sveta

v Idriji so bili svetniki

soočeni z dejstvom, daje
Javno podjetje Komunala

d.o.o. lansko poslovno leto

zaključilo z izgubo in ta se

nadaljuje tudi v tem letu.

Poslovodstvo je pripravilo

predlog povišanja cen za
izvajanje javnih gospodarskih
služb, a svetniki predloga
kljub zavzemanju župana
niso sprejeli. Na komunalo

pošiljajo izrednofinančno
revizijo.

V lanskem letu naj bi komunala

pri slabih 6 milijonih prometa

zabeležila 282.000 evrov izgube.
Direktor Beno Fekonja je svetnikom

predstavil razloge za izgubo. Pri

zbiranju in odvažanju odpadkov so

pridelali 144.000 evrov izgube, še

38.000 evrov izgube so zabeležili

pri gospodarskih javnih službah
in 67.000 evrov pri gradbenih
dejavnostih za trg. Med vsebinskimi

razlogi za izgubo je direktor Beno

Fekonja navedel, da so zabeležili

padec prodanih količin vode. To je
povzročilo manj prihodkov tako

pri vodarini kot tudi pri čiščenju
odpadnih voda. V lanskem letu pa so

zbrali in odpeljali še za okroglih 300

ton več odpadkov.
V razpravi na zasedanju občinskega

sveta je Franci Medic ugotovil,
da občina kot lastnik nima nobene
kontrole nad delovanjem javnega
podjetja. Branko Lapajne j e

poslovanje komunale ocenil kot

neodgovorno in ugotavljal, da

poslovodstvo nima nadzora nad
stroški. Upravi je očital tudi to, da ni

ukrepalo ob zaznavanju zmanjšane
prodaje, daje neracionalno
zaposlovalo in da se sooča z
nedorečenimi prenosi dejavnosti
na podjetje. Zahteval je takojšnje
ukrepanje, prekinitev »pogodbe s

Kranjem«, z zunanjimi sodelavci,

znižanje števila zaposlenih, izločitev

energetike in dimnikarjev, kar vse

naj bi v enem letu prineslo vzdržno

poslovanje komunale.
Nad izgubo na področju

gradbeništva je bil posebej začuden

Kristjan Brus, saj je ugotovil, da

gradbeništvo cveti. Ugotovil je še, da
ima komunala drago upravo in to

potem podjetje vleče v izgubo. »Doslej
so bili z dvigom cen vajeni pokrivati
neracionalno poslovanje, a tako ne

bo šlo več naprej. Vsaj pol predlagane
podražite lahko komunala prihrani
sama,« je še dodal.

Z ugotovitvijo »naj občina služi
občanom« pa se je v razpravo

vključila Ana Ogrič Lapajne in

poudarila, da imajo občani komunalo
zato, ker njene storitve potrebujejo.
»Pričakujem pa skrajno učinkovito
in racionalno poslovanje. Vsak evro,

ki ga občani dajemo za komunalne
storitve, mora biti racionalno

porabljen in zato pričakujem
res optimalno poslovanje in

obvladovanje stroškov,« je še dodala.
Retorično seje vprašala, kaj je narobe
v sistemu, ko se cene višajo kljub
temu, da potrošimo vse manj vode in

da padajo količine zbranih odpadkov.
Metod Habe pa se je zavzel še za

to, da bi na podjetje poslali finančno

inšpekcijo, kar so svetniki soglasno
podprli.

Podžupan Branko Lapajne je
ugotovil, da seje vzdrževanje cest,

potem ko je to prevzela komunala,

podražilo kar za 27 odstotkov. Po

njegovih izračunih pa naj bi na

komunali zijala vsaj 1,1-milijonska

finančna luknja, ki jo bo morala

pokriti občina z dokapitalizacijo.
Zoper reševanje komunale z

dvigovanjem cen seje zavzel
Robert Šinkovec in opozoril, da ni

dopustno, da se samo z dvigovanjem
cen rešuje občinsko podjetje.

Župan Tomaž Vencey je zbrane

opozoril na to, da so po njegovi
oceni cene gospodarskih javnih
služb prenizke in da jih bo morala
občina zlepa ali zgrda povišati.
Izgubo komunale pa bodo morali

plačati občani neposredno ali pa
preko občinskega proračuna. Franci

Medic je na hitro izračunal da bi
občani po novem morali plačevati
v povprečju kar 11 % dražje
komunalne storitve ob dejstvu, da

bi za plačilo dobili povsem enako

storitev. Pri pregledovanju sistema

izračunavanja cen pa je našel celo
računske napake.

Samo Kuščerje predlog višjih

cen označil »za skrajni cinizem« in

se zavzel za zavrnitev dvigovanja
cen, saj občani že sedanje položnice
težko plačujejo. Branko Lapajne seje
poglobil tudi v finančno poslovanje
komunale in ugotovil, da podjetje
brez soglasja občine iz leta v leto

najema vse večji limit pri banki, kar
kaže na to, da nima dovolj obratnega
kapitala. Strošek plač naj bi pred
tremi leti na komunali znašal dobrih
17 % pobrane vodarine, letos pa

znaša že 26 %. Po mnenju Milovane
Lukan pa poslovodstvo komunale
nima prave poslovne vizije, kar je
slab obet za prihodnost.

Razpravo so občinski svetniki
sklenili z glasovanjem. Predlog
župana za dvig cen sta podprla 2

občinska svetnika, 18 pa jih je bilo

proti. Proti so bili tudi člani odborov
za finance in komunalne javne
službe. Zato cene komunale v Idriji
do nadaljnega ostajajo na isti ravni.
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